

CANADIAN STUDIES (CDN)

Courses in canadian studies (CDN) are offered by the Faculty of Arts

CDN 1100 Introduction to Canadian Studies (3 units)

Introduction to the interdisciplinary study of Canada. Special attention to the use of new information technologies.

Course Component: Lecture

CDN 1500 Introduction aux études canadiennes (3 crédits)

Introduction à l'étude interdisciplinaire du Canada. Ce cours s'attardera plus particulièrement à l'utilisation des nouvelles technologies de l'information.

Volet : Cours magistral

CDN 2300 Methodology of Documentary Research in Canadian Studies (3 units)

Acquisition of the skills needed to identify, retrieve, critique and analyze information about Canada. Use of new information technologies. Study of user interface design and manipulation of tools to allow access to and integration of multidisciplinary sources. Site visits and guest speakers.

Course Component: Lecture

Prerequisite: CDN 1100.

CDN 2700 Méthodologie de la recherche documentaire en études canadiennes (3 crédits)

Acquisition des compétences nécessaires pour chercher, identifier, analyser et critiquer l'information sur le Canada. Utilisation des nouvelles technologies de l'information. Étude des interfaces de recherche et manipulation d'outils permettant d'accéder à des sources d'information multidisciplinaires et de les intégrer. Participation de conférenciers et visites organisées.

Volet : Cours magistral

Préalable : CDN 1500.

CDN 3100 Histories and Perceptions of History in Canada (3 units)

Different interpretations of Canadian history, particularly those written by authors of diverse cultural and linguistic backgrounds.

Course Component: Lecture

Prerequisite: 54 university units.

CDN 3120 Francophones in Canada (3 units)

Origins of the different French-speaking populations in Canada, and the role of each one in the creation of the Canadian state and its official bilingual policies.

Course Component: Lecture

Prerequisite: 54 university units.

CDN 3301 Women's Issues in Canada (3 units)

The situation of women in Canada will be studied in the light of their contribution to different spheres of society and taking into account the evolution of feminist thought in the country.

Course Component: Lecture

Prerequisite: 54 university units. Also offered as FEM 3301.

CDN 3500 Histoire et perceptions de l'histoire au Canada (3 crédits)

Étude des différentes interprétations de l'histoire canadienne, particulièrement celles avancées par des historiens d'origines culturelles et linguistiques diverses.

Volet : Cours magistral

Préalable : 54 crédits universitaires.

CDN 3520 Les francophonies canadiennes (3 crédits)

Les origines des différentes populations francophones du Canada; le rôle joué par chacune d'entre elles dans la création de l'État canadien et de sa politique officielle de bilinguisme; la situation contemporaine de chacune.

Volet : Cours magistral

Préalable : 54 crédits universitaires.

CDN 3701 La situation des femmes au Canada (3 crédits)

La situation des femmes au Canada étudiée sous l'angle de leur contribution aux différents secteurs d'activités de la société et en tenant compte de l'évolution de la pensée féministe au pays.

Volet : Cours magistral

Préalable : 54 crédits universitaires. Aussi offert sous la cote FEM 3701.

CDN 4101 Selected Topics in Canadian Studies (3 units)

Selected Topics in Canadian Studies

Course Component: Lecture

Prerequisite: 54 university units.

CDN 4501 Thèmes choisis en études canadiennes (3 crédits)

Thèmes choisis en études canadiennes

Volet : Cours magistral

Préalable : 54 crédits universitaires.

CDN 6520 Séminaire sur la francophonie canadienne (3 crédits)

Séminaire sur des thèmes se rapportant à la francophonie canadienne, particulièrement les francophones vivant en situation minoritaire.

Volet : Séminaire

CDN 6910 Séminaire en études canadiennes / Seminar in Canadian Studies (3 crédits / 3 units)

Séminaire interdisciplinaire bilingue sur des sujets se rapportant au Canada. Les thèmes seront choisis en consultation avec les unités participantes, en tenant compte du nombre d'étudiants, de l'orientation de leur recherches et celles des unités participantes. / Bilingual interdisciplinary seminar on issues related to the study of Canada. Topics to be selected in consultation with participating units, taking into consideration the number of students, their research interests and those of the participating units.

Volet / Course Component: Séminaire / Seminar